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Beynəlxalq  həyat Təbıࡆ ətıࡆ n nəğməsıࡆ

Fransa daha da “parçalandı”
Heç bir siyasi qüvvə seçkidə üstünlük qazanmadı

Fransada növbədənkənar parlament seçkilərinin 
ikinci turu keçirildi və onun əsas mübarizəsi Marin Le 
Penin “Milli Birlik” partiyası və solçu “Yeni Xalq Cə-
bhəsi” koalisiyası arasında oldu. Hamını təəccüblən-
dirən məqam budur ki, birinci raundda qalib gələn ifrat 
sağçılar ikinci turda rəqiblərinə uduzdular. Marin Le 
Penin partiyası nəinki mandatların mütləq əksəriyyətini 
ala bilmədi, həm solçulara, həm də prezident blokuna 
məğlub oldu.

Seçkilərin ikinci turunun 
ilkin nəticələri xəbəri Fransa 
tərəfindən sensasiya kimi qəbul 
edilir. Söhbət qazanılan faizlər-
dən deyil, ümidlərlə reallıq ara-
sındakı uçurumdan gedir. Seçki 
kampaniyası zamanı Marin Le 
Pen o qədər paravozun önünə 
düşüb qaçaraq, “Milli Birlik” 
partiyasının mütləq çoxluq qa-
zanacağını vurğulayırdı. Ancaq 
nəticə onun istədiyi kimi olma-
dı. Doğrudur, hazırki nəticə if-
rat sağçıların indiyə qədər əldə 
etdiyi ən böyük seçki uğurudur. 
Məsələn, 2017–2022-ci illərdə 
parlamentdə cəmi altı “lepençi” 
deputat var idi, 2022-ci ildə 88 
idi və indi partiya, ilkin məlu-
matlara görə, Milli Assambleya-
nın amfiteatrında 115-150 yerə 
iddia edə bilər. Bu, həm çox, 
həm də az çıxır. Mandatların sa-
yına görə görünməmiş dərəcədə 
yüksəkdir, lakin ifrat millətçilə-
rin özünü doğrultmayan ümidlə-
rini nəzərə alsaq, çox azdır.

Birləşmiş solçular parla-
mentdə 175-205 yer proqnozu 
ilə qalib gəldilər. Prezident blo-
kunun gücü 150-175 yerə çatdı. 
Deməli, ifrat sağçıların öz ira-
dəsini parlamentə sırımaq im-
kanı olmayacaq, amma onların 
yeni rəqibləri olan “Yeni ;alq 
Cəbhəsi” də təkbaşına qərarlar 

qəbul edə bilməyəcək. İndi sol-
çular qələbələrini qeyd edirlər. 
Politoloqlar deyirlər ki, sol qüv-
vələrin vahid iradəsi Milli Birlik 
partiyasını sükandan uzaqlaşdıra 
bildi. Düzdür, prezident koalisi-
yası da gözlənilən fiaskoya uğra-
madı, amma ciddi zərbə aldığını 
birmənalı şəkildə deyə bilərik.

Bu, solçu-sağçı üçün 
heç-heçənin yalnız başlanğıcdır. 
İndi sual ondadır ki, bu qüvvələr 
bundan sonra özlərini necə apa-
racaqlar? Hər iki partiya arasın-
da böyük fərq var. “Milli Birlik” 
tərkibinə görə eynidir və eyni 
partiyanın üzvlərindən ibarət-
dir. Ancaq “Yeni ;alq Cəbhəsi” 
barədə bunu demək olmaz. Bu 
birlikdə ifrat solçulardan tutmuş 
“yaşıllaradək” fərqli ideoloji 
baxışlara malik qüvvələr var. 
İlk baxışdan bu, ifrat sağçıların 
daha güclü və birləşdiyi anlamı-
na gələ bilər. Belə görünə bilər 
ki, müxtəlif siyasi qüvvələrin 
birləşdiyi “Yeni ;alq Cəbhəsi” 
səsvermə zamanı daha  asan şə-
kildə müttəfiqlər və tərəfdarlar 
tapa biləcək. Ancaq yerli poli-
toloqlar bildirirlər ki, solçuların 
koalisiyasında daha aydın və 
proqressiv proqramlara malik 
qüvvələr də var. Buna görə də, 
siyasi müşahidəçilər düşünürlər 
ki, belə müxtəlif baxışlar indiki 

solçu müttəfiqlər arasında şid-
dətli rəqabətə səbəb ola bilər. Bu 
baxımdan “Yeni ;alq Cəbhə-
si”nin birləşdiyi kimi asanlıqla 
parçalana biləcəyi də proqnoz-
laşdırılır.

Qərb mətbuatı yazır ki, 
yaxın aylarda Fransanın bütün 
siyasi həyatı parlament seçkilə-
rinin nəticələrinə uyğun olaraq 
yenidən qurulacaq. Bu dəfə isə 
heç nə seçicilərdən asılı olmaya-
caq, qaliblər və uduzanlar sanki 
sıfırdan vəzifə və ofis bazarlığı-
na başlayacaqlar. Deputat qrup-
larının tərkibini müəyyənləşdir-
məli, sədr və onun müavinlərini 
seçməli, parlament komissiyala-
rını fraksiyalar arasında bölüş-
dürməli olan məclis daxilində 
gərgin müzakirələr aparılacaq. 
Eyni zamanda, hökumətin yeni-
dən formalaşması, eləcə də nazir 
portfelləri ilə bağlı mübahisələr 
olacaq. Doğrudur, Fransanın 
baş naziri Qabriel Attalın istefa 
ərizəsini dövlət başçısı Emma-
nuel Makrona təqdim etdiyi bil-
dirilir. Ancaq sonradan məlum 
oldu ki, Makron onun xahişini 

qəbul etmədi. 
;atırladaq ki, prezident Em-

manuel Makron iyunun 9-da 
Milli Assambleyanın buraxılma-
sı ilə bağlı Fransanı şoka salan 
bəyanatında bu addımı ölkənin 
yerləşdiyi vəziyyətə aydınlıq gə-
tirmək zərurəti, ehtirasları sakit-
ləşdirmək və fransızları birləş-
dirmək istəyi ilə əsaslandırmışdı. 
Ancaq seçkilər vəziyyəti daha da 
qarışdırdı. Siyasi ehtiraslar daha 
da alovlandı və fransızların se-
çimi ölkənin necə iki düşərgəyə 
bölündüyünü göstərdi, hər iki-
si də ifrata doğru yön aldı. Ən 
azından ona görə ki, parlament-
də sağla solun ortaq dil tapması 
ehtimalı azdır. Yəni ifrat sağçılar 
üçün vəd etdikləri “oyunu dəyiş-
dirən” qanunları, məsələn, təcili 
anti-immiqrant tədbirlərilə bağlı 
qərarları qanunverici orqan va-
sitəsilə keçirmək çox çətin ola-
caq. Solçular da, öz növbəsində, 
belə çətinliklərlə üzləşəcəklər. 

S .E L A Y   
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Zəfər yolumuz idmançılarımızı qələbəyə səsləyir
“Parisdə də bayrağımızı zirvədə görəcəyik”

Azərbaycanın ilk Olimpiya çempionu, dünya şöhrətli atıcı, ikiqat olimpiya, 
altıqat dünya rekordçusu Zemfira Meftahetdinova idman karyerasında ən 
parlaq nailiyyətlərini məhz müstəqil Azərbaycanda qazanıb. 

Özünün də dediyi kimi, məhz Azər-
baycan bayrağı altında Olimpin zirvəsinə 
yüksəlmək böyük şərəfdir. Paris Olimpia-
dası ərəfəsində Zemfira xanımla görüşüb, 
bütünlüklə idmana həsr etdiyi ömür yoluna 
işıq tutduq. Əslən tatar olan dünya şöhrətli 
idmançı 1963-cü ildə Bakıda sadə bir ailədə 
böyüyüb. Ata-anası Bakıda doğulsa da, ulu 
nənə-babaları Volqaboyu Sibirskdən “külək-
lər şəhəri” Bakıya gəliblər. Ailədə özündən 
4 yaş böyük qardaşı kimi o da, uşaqlıqdan 
idmana həvəs göstərib. Qardaşı atletika, o 
isə idman gimnastikasının, daha sonra atıcı-
lığın sirlərinə yiyələnib. 

– Zemfira xanım, idmanda ilk addım-
larınızı necə xatırlayırsınız" 

– Uşaqlığım Yasamal rayonu mətbuat 
prospektində keçib, 225 nömrəli məktəbdə 
oxumuşam. Sonra 8-ci mikrorayona köçdü-
yümüz üçün 115 nömrəli orta məktəbdə təh-
silimi davam etdirmişəm. O vaxt məktəbi-
mizlə üzbəüz atıcılıq tiri yerləşirdi. Oradan 
hər gün eşidilən güllə səsləri məndə böyük 
maraq oyatmışdı. Bir gün məktəbdə dərs-
dən çıxanda rəfiqələrimlə qərara gəldik ki, 
gedib, özümüzü sınayaq. O zaman stend atı-
cılığının trap növündə məşqçi kimi çalışan 
Leyla Cəfərova bizi atıcılıq tiri ilə tanış etdi. 
Həmin gündən başlayaraq 4 rəfiqə atıcılıqla 
böyük həvəslə məşğul olmağa başladıq. 

İlk vaxtlar rəfiqələrimə nisbətən, hədəfi 
dəqiq nişan almaqda çətinlik çəkirdim. Öz 
üzərimdə çox çalışırdım ki, geri qalmayım. 
Təxminən 1 il məşq etdikdən sonra yarış ke-
çirildi və gözlənildiyi kimi, çox aşağı nəticə 
göstərdim. Yarışdan sonra Leyla Cəfərova 
məsləhət gördü ki, özümü dairəvi stenddə 

sınayım. Çox pis oldum, ağladım, rəfiqələ-
rimlə birgə məşğul olmaq istədiyimi bildir-
dim. Yoxsa gedəcəyimi dedim. 

– Ailədə necə" Sizi dəstəkləyirdilər-
mi" Məşqlər dərslərinizə mane olmurdu 
ki"

– O vaxt qardaşım da gələcək həyatını 
idmanla bağlamadı. Valideynlərim sağlam-
lığımız üçün idmanla məşğul olmağımızı 
çox istəyirdilər. Ona görə bizi ruhlandırır, 
davamlı məşqlərimiz üçün səy göstərirdilər. 
Atam isə mənim həm də, tikişlə məşğul ol-
mağımı istəyirdi. Dərslərimi də yaxşı oxu-
yurdum. Bir gün məşqçim Leyla xanım evi-
mizə gəldi. Valideynlərimlə danışdı. Dedi 
ki, özümü dairəvi stenddə sınasam, yaxşı 
olar. Mənə daha bir şans vermək lazımdır. 

Valideynlərimin də məsləhəti ilə Hafiz 
Cəfərovun rəhbərliyi ilə stend atıcılığının 
skit növündə məşğul olmağa başladım. Hə-
min vaxt Hafiz Cəfərov həm də baş məşqçi 
vəzifəsində çalışırdı. Bir neçə aydan sonra 
dairəvi stend üzrə keçirilən ilk yarışda uğur-
la çıxış etdim. Bu qələbə özümə inamı xeyli 
artırdı. Hiss edirdim ki, hədəfi dəqiq nişan 
almaq getdikcə böyük arzuya çevrilir.

– Ov tüfəngi tapançaya nisbətən xeyli 
ağırdır. Nə vaxtsa güllə atıcılığı ilə məşğul 
olmaq istəmisinizmi"   

– Stend atıcılığı məşqlərinə başlayanda 
13 yaşlı çəlimsiz, arıq qızlar idik. Təsəvvür 
edin, 3,5 kiloqram çəkisi olan tüfənglə fa-
siləsiz məşqlər edirdik. Sifətimizdə, çiyni-
mizdə göyərtilər getdikcə zədəyə çevrilirdi. 
Fiziki məşqlərlə orqanizmimizi möhkəmlət-
məyə, tez böyüməyə çalışırdıq ki, bu ağırlı-
ğın öhdəsindən gələk (gülümsəyir). Əlbəttə, 
tapança daha yüngüldür. Bəlkə də, yaxınlıq-
da güllə atıcılığı tiri olsaydı, onu seçərdik. 
Amma o zaman bunu düşünmürdük. Ağır 
olsa da, çox xoşumuza gəlirdi. Nəticələrim 
yaxşılaşdıqca, daha yüksək nailiyyətlər əldə 
etməyə çalışırdım.

– İlk böyük uğurunuzu nə vaxt qazan-
mışınız" 

– 1983-cü ildə SSRİ birinciliyində 20 
yaşlılar arasında gümüş medal qazandıqdan 
sonra beynəlxalq yarışlarda çıxış etməyə 
başladım. 1986-cı ildə isə Moskvada keçi-
rilən Avropa kubokunda 2-ci yeri tutdum. 
Millinin lideri Svetlana Dyomina qalib oldu. 
Bu yarışdan sonra məni də SSRİ komanda-
sına qəbul etdilər.

– SSRİ komandasında dünya və Av-
ropa çempionatında dəfələrlə mükafata 
sahib olsanız da, ən parlaq nailiyyətlərə 
müstəqil Azərbaycanda sahib olmuşunuz.

– SSRİ yığmasının heyətində Avro-

pa çempionatlarının komanda yarışlarında 
dəfələrlə qalib olmuşuq. İstər dünya, istərsə 
Avropa çempionatlarında 2-ci və 3-cü yer-
ləri tutsam da, qızıl medal qazana bilmə-
mişdim. Adət üzrə SSRİ yığmasının lideri 
Svetlana Dyomina 1-ci, mən isə ya 2-ci, ya 
da 3-cü yeri tuturdum. 

Ölkəmiz öz müstəqilliyini qazandığı ilk 
illər Azərbaycanda bütün sahələrdə, eləcə 
də idmanda vəziyyət çox ağır idi. İdmançı-
larımızın beynəlxalq turnirlərdə medal qa-
zanması bir tərəfə, mübarizə aparması belə 
çətin məsələ idi. Ulu öndər Heydər Əliyevin 
idmana diqqəti və qayğısı biz idmançılar 
üçün böyük motivasitya oldu. Çətin şəraitdə 
də olsa, böyük əzmkarlıqla mötəbər yarışla-
ra hazırlaşmağa başladıq.  

Karyeramda Avropa çempionatlarının 
fərdi yarışlarında ilk qızıl medalı 1993-cü 
ildə Çexiyanın Brno şəhərində keçirilən 
Avropa çempionatında qazandım.  İlk dəfə 
idi ki, belə bir mötəbər yarışda öz bayra-
ğımız altında çıxış edirdik. Həmin yarışda 
müstəqil Azərbaycanın bayrağı yüksəklərdə 
dalğalananda, himnimiz səsləndiriləndə elə 
hisslər keçirirdim ki, onu sözlə ifadə etmək 
mümkün deyil. Bu Vətən naminə qazanılan 
böyük qələbə idi. 1995-ci ildə dünya çempi-
onatında qızıl medala sahib oldum. Həmin il 
yığmamızın digər üzvü Valeri Timoxin gü-
müş medal və Atlanta Olimpiadasına lisen-
ziya qazandı. Mən dünya çempionu olsam 
da, növüm Olimpiya proqramında olmadı-
ğına görə bu mötəbər yarışlarda iştirak edə 
bilmədim. 

Skit növü Olimpiya Oyunlarının proq-
ramına salınanda çox sevindim. Bu növdə 
ən güclü idmançı SSRİ yığmasının lideri 
Svetlana Dyomina idi. Onu da deyim ki, biz 
Dyomina ilə rəfiqə olmuşuq. Onunla yaxın-
lığımız İtaliyada 1986-cı ildə keçirilən Av-
ropa çempionatından başlayıb. Həmin ya-
rışda bir balaca zəif atdığıma görə həyəcan 
keçirirdim. O, məni sakitləşdirərək, ürək-
dirək verdi. Doğrudan da, yarışda yaxşı 
çıxış etdim. Getdikcə yaxınlığımız möhkəm 
dostluğa çevrildi. Ən yaxın rəfiqəm, daha 
sonra ən layiqli rəqibim oldu. 2000-ci ildə 
isə Sidney Yay Olimpiya Oyunlarının qalibi 
olanda Svetlana Dyomina 2-ci yeri tutdu. 

2001-ci ildə 2-ci dəfə dünya çempionu 
tituluna sahib oldum. 2003-cü ildə isə 3-cü 
dəfə Avropa çempionu oldum. 

– Müstəqil Azərbaycanda Olimpiada-
da ilk qızıl medal qazanmağa nail olmu-
şunuz. Azərbaycanlı qadın üçün bu qədər 
yüksək zirvəyə qalxmaq çətin olmadı ki... 
Qızınız Regina da sizin yolunuzla gedir. 

– Dünya yaranışdan belədir. Qadının və-
zifələri çox və ağırdır. Evdə hamının qullu-
ğunda durmaq, ev işlərini görmək, biş-düş, 
üstəlik, uşaqların qayğısını çəkmək və bö-
yütmək. İlk baxışdan cəmiyyətdə ayrı-seç-

kilik yoxdur. Amma diqqət etsək görərik ki, 
qadınlar evdə o qədər yüklənirlər ki, işdə 
vəzifələrinin öhdəsindən tam gələ bilmirlər. 
Təbii ki, mənə şərait yaradılmasa idi, bu qə-
dər nailiyyət əldə edə bilməzdim. Yoldaşım 
hər zaman məni dəstəkləyib, kömək edib. 
Qızım Regina uşaqlıqdan idmana həvəs 
göstərib. Atıcılıqdan başqa gimnastika, at-
çılıqla da məşğul olub. Stend atıcılığı üzrə 
millinin üzvüdür. Oğlum Ruslan isə kompü-
ter elmləri, texnoloji biliklərə maraq göstə-
rir. 

Düşünürəm ki, qadın daha güclü və ağıl-
lıdır. Sadəcə, imkanlar məhduddur. Çox za-
man deyirlər ki, tüfəngdən atəşaçma qadın 
işi deyil. Amma bu növdə qadınlar və kişilər 
arasında nəticələrdə fərq o qədər də, böyük 
deyil. 1992-ci ildə trap növündə olimpiada-
da qadınlar arasında ayrıca yarış olmadığına 
görə, zərif cinsin nümayəndələri də kişilərlə 
birgə mübarizə apardılar. Çinli qadın Çjan 
Şan 200-dən 200-ü vuraraq kişiləri üstələ-
yib, dünyanın ən dəqiq snayperi oldu. Hə-
min vaxtdan qadınların kişilər arasında çıxış 
etmələrinə qadağa qoyuldu. 

Düşünürəm ki, qadınlar da kişilər kimi, 
istənilən zirvəni fəth edə, hətta əks cinsin 
nümayəndələrini üstələyə bilərlər. Popu-
list çıxışlar isə heç xoşuma gəlmir. Tez-tez 
“Qadın güclüdür, yaxud kişi” deyə müza-
kirə açırlar. Burada fərdlərdən söhbət gedir. 
Təəssüf ki, bərabər dediyimiz o imkanları, 
hələ də qızlar üçün yarada bilməmişik. Çün-
ki cəmiyyət buna hazır deyil. 

– Milli Olimpiya Komitəsinin və Atıcı-
lıq Federasiyasının vitse-prezidentisiniz. 
Atıcılığın, ümumilikdə idmanın, Olimpi-
ya Hərəkatının inkişafı ilə bağlı nə deyə 
bilərsiniz"

– Azərbaycan idmanı üçün il-ildən 
uğurlu gəlir. Tokio Olimpiadasından ötən 
illər ərzində böyük uğurlarımız olub. Güləş, 
cüdo, boks, gimnastika və digər Olimpiya 
növlərində güclü idmançılarımız yetişiblər. 
Ölkəmizdə atıcılığın inkişafı üçün də hər bir 

şərait yaradılıb. Həm güllə, həm stend atıcı-
lığında inkişaf var. Paris Oyunlarında güllə 
atıcılığı üzrə Ruslan Lunyov ölkəmizi təmsil 
edəcək. Stend atıcılığı üzrə idmançılarımız-
dan 2-si idman ustası normasını yerinə ye-
tirib. Bu il güllə atıcılığı komandamız bey-
nəlxalq yarışlarda böyük uğurlar qazanıb. 

Amma idmançılarımız Dünya, Avropa 
çempionatlarında finala yaxın olsalar da, 
medal qazana bilməyiblər. Güllə atıcılığında 
Nigar Nəsirova, stend atıcılığında isə Regi-
na Meftahetdinova dünya kubokunda fina-
la yüksəlsələr də, medal qazana bilmədilər. 
Yəni çox böyük şans var idi ki, olimpiadaya 
vəsiqə əldə etsinlər. Qarşıdakı illərdə daha 
yüksək uğurlar üçün zəmin yaranıb. Düşü-
nürəm ki, növbəti 3-5 il ərzində gözlədiyi-
miz nəticələri qazana biləcəyik.  

– Artıq bir neçə gündən sonra Azər-
baycan komandası Paris Olimpiadasına 
yola düşəcək. Gözləntiləriniz"

– Olimpiya Oyunlarının statusu, rey-
tinqi yüksəkdir. Azərbaycan yığmasının 
heyətində çox güclü idmançılar var. Onların 
hər biri medala iddialıdır. Artıq 48 idmançı 
“Paris-2024”ə vəsiqə qazanıb. Komanda-
mızın Oyunlara yüksək səviyyədə hazır-
lığına dövlət tərəfindən xüsusi diqqət və 
qayğı var. Dünyanın ən sürətlə inkişaf edən 
ölkələrindən biri olan Azərbaycan həm də 
güclü idman ölkələrindən biri hesab olunur. 
Bu, böyük xoşbəxtlikdir. Bu gün hər bir 
vətənpərvər azərbaycanlı haqlı olaraq fəxr 
edir ki, o, müstəqil Azərbaycan Respubli-
kasının vətəndaşıdır. İdmançılarımız da bu 
məsuliyyəti anlayırlar. Əminəm ki, Parisdə 
bayrağımızı zirvədə görəcəyik. 

Vətən müharibəsində Zəfər qazanmış, 
ərazi bütövlüyünü və suverenliyini bərpa 
etmiş bir xalqın idmançıları qalibiyyət esta-
fetini Paris Olimpiya Oyunlarında da davam 
etdirməlidirlər.  

Müsahibəni apardı:  
L e y l a Q U R B A N O V A   

X Q

Olimpiya çempionlarımız

“Bakışəhərtikintimexanikləşdirmə” ASC 
səhmdarlarının nəzərinə!

23 avqust 2024-cü il saat 10.00-da Bakı 
şəhəri, Nizami rayonu, Abdulla Mirzəyev 
küçəsi 18 nömrəli ünvanda “Bakışəhərti-
kintimexanikləşdirmə” ASC səhmdarları-
nın növbəti illik ümumi yığıncağı keçirilə-
cəkdir.

hmumi yığıncağın gündəliyi:
1. 2023-cü ilin hesabatı və maliyyə hesa-

batlarının təsdiq edilməsi.

2. Cəmiyyətinin nizamnaməsinə əlavələ-
rin və dəyişikliklərin edilməsi.

3. Müşahidə şurasının, icra orqanının və 
təftiş müfəttişinin seçilməsi.

4. Digər məsələlər.
Səhmdarlar gündəlikdəki məsələlərə aid 

sənədlərlə tanış olmaq üçün həftənin iş günlə-
ri saat 10.00-dan-17.00-dək �994503169998 
nömrəli telefonla əlaqə saxlaya bilərlər. 

“Mən güllər gözəliyəm”
Məni hər yerdə görə bilərsiz. Gözü gözəllik görmək, ruhunu rahatlamaq 

istəyənlər fidanlarımı bağçalarda, həyətlərdə xüsusi qayğı ilə becərirlər.

<azda, payızda incə budaqlarımda 
bir-birindən Jözəl, bağoaların bəzəyinə, 
əllərin sevimlisinə oevrilən qönoələrim 
Jöz oxşayır. 4önoələrimi Jörənlər Jözəl-
liyimdən və ətirimdən doymurlar. Ԥtirimi 
oəkənlər bihuş olurlar.

Harada olsam oranı daha da Jözəl-
ləşdirir, diqqətoəkən edirəm. 2taqlarda 
Jüldanlara qırmızı, sarı, bənövşəyi rənJli 
dəstəmi qoyurlar.

*əlinlik paltarı Jeyən qızlar bəyin 
qoluna Jirib nikah evinə Jedərkən, di-
Jər əliylə qönoəli buketimi tutar, bəylər 
isə yaxasına taxarlar. *əlin maşınını da 
mənimlə bəzərlər. /əoəklərimi anaların 
başına səpərlər, həsrətlilərin, sevənlərin 
yoluna...

Mən Jüllərin ən Jözəliyəm. Ԥvvəllər 
ancaq qırmızı və ağ rənJlərdə olmuşam. 
6onra yaşıl, sarı, narıncı, hətta Jöy və 
qara rənJlərim də yaranıb.

Məndən Jül süyü, Jül yağı, Jül sirkə-
si, Jül mürəbbəsi ... hazırlanır.

Adım qızların adına yaraşıqdır� *ül-
yanaq, *üloöhrə, *üloatay, *ülnişan, 
*üldəstə, *ülay, *ülnar, *ülcahan, *ül-
buta, *üləndam, *ülJün, yaxud AyJül, 
TəzəJül, TərJül...

Mən sevJinin ifadəsiyəm. %iri sevda-

lısına məhəbbətini anlatmaqda oətinlik 
oəkəndə məni özü ilə aparır....

2tağınızdan, həyətinizdən məni əs-
kik etməyin.

4oy, ömrünüz Jül ətirli olsun�
<əqin, məni tanıdınız� Mən ətirli və 

Jözəlliyini tikanları ilə qoruyan 4ızıl-
Jüləm� 

Səməd MƏLIKZADƏ


